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از رونالدو تا هابرماس و حماسه های بی تکرار
ادامه از صفحه یک

شاید هم بر اثر همان سر و صداها بود که بنده خدا فردایش نتوانست 
حواسش را درست جمع و جور کند و پنالتی اش را به گل تبدیل کند! نمی 
خواهم رفتار هموطنانی را که ریختند و در هتل را شکستند و باعث شدند 
عربستانی ها برای مان کرُی بخوانند و از موضع بالا به ما نگاه کنند توجیه 
کنم. من هم از دیدن آن صحنه ها حالم بد شد اما دو نکته: اول آن که 

بخشی از این رفتارها به اقتضائات فوتبال برمی گردد.
در همه جای دنیا عشق فوتبالی ها از این کارها کم نمی کنند،  لطفا به 
خودمان کمتر سرکوفت بزنیم. دوم این که ما ایرانی ها از این دسته گل ها 
کم به آب نداده ایم. نه تنها در مواجه با فوتبالیست ها که در نسبت با آدم 
هایی که حتی فکرش را هم نمی توانید بکنید. نمی دانم حضور هابرماس 
فیلسوف آلمانی را در دانشگاه تهران به خاطر دارید یا نه؟ پیر مرد کم مانده 

بود از تعجب سکته کند.
بود.  نشده  او  از  استقبالی  چنین  آسفالت  کره  این  کجای  هیچ  در 
دانشجویان در آن سال ها- که به سال های دوم خرداد مشهور بود- انرژی 
مضاعفی داشتند. وقتی پیرمرد آلمانی وارد سالن دانشگاه شد با جوانان 
شادابی مواجه شد که سوت می زدند و هلهله می کردند و یک صدا فریاد 
می زدند: هابرماس! هابرماس! انگاری توی استادیوم باشند و مثلا بگویند: 
رونالدو! رونالدو! منظور این که بخشی از این رفتار به ظاهر عجیب ما به 
روحیه خاص مهمان نوازی مان برمی گردد و الا خدا می داند که از این 

حرکات به ظاهر جلف نیت بدی نداریم.
علاوه بر همه این ها کمی هم به تماشاچی ایرانی حق بدهید. کار فرهنگی 
که هیچ. همه باشگاه های ورزشی ما یک پسوند فرهنگی دارند و موظفند 
بخشی از بودجه های بی حساب و کتابشان را صرف کار فرهنگی کنند 
اما اگر بدانید به نام کار فرهنگی چه ها می کنند شاخ در می آورید. در 

تلویزیون هم که تنها
چیزی که نمی بینید فرهنگ است. مشتی سرود لوس و بی مزه درست 
کرده اند که اصلا نمی دانند کجا و کی باید پخش کنند. یک برنامه نصفه 
و نیمه خوب فوتبالی هم داشتند که خودشان تعطیلش کردند. در و دیوار 
استادیوم ها هم پرُ است از شعارهای مناسبتی و بی مناسبتی که باز هیچ 
دخلی به فرهنگ تماشاچی ها ندارد. این که قبل از بازی یک مداح بیاوریم 
و یا سرود سلام فرمانده پخش کنیم که ربطی به آموزش و فرهنگ سازی 
ندارد. حتی استادیوم درست و حسابی نداریم. دو شب مانده به بازی 
چندتا لودر و غلتک می آوریم که آسفالت اطراف ورزشگاه را درست کنیم. 
به عمد یا به سهو فدراسیون را چنان مدیریت می کنیم که به ما لطف 
می کنند و اجازه می دهند بدون تماشاگر در استادیوم خودمان بازی 
کنیم. سال به سال هم دو بازیکن مطرح و نام آشنای فوتبالی پایشان به 
این مملکت باز نمی شود. واقعا چه توقعی می توان از تماشاگران فوتبال 
داشت؟ چه چیزی به آن ها داده ایم که در ازایش از آن ها انتظار داریم 
سنگین و باوقار و حرفه ای برخورد کنند؟ کجای کارمان بی عیب و ایراد 

است؟
تا همین چند سال پیش فوتبال آخرین امید ناامیدان بود. آخرین چیزی 
که می شد به آن چنگ انداخت و در ذیل آن همه آدم ها را با هر سلیقه 
و عنوان و مذهب و عقیده ای دور هم جمع کرد. فوتبال تنها جایی بود 
که در آن ایران برای همه ایرانیان معنا پیدا می کرد. آیا هنوز هم فوتبال 
چنین کارکردی دارد؟ یا این یکی را هم به گند سیاست آلوده کردیم و رفت 

پی کارش؟
سر و کله شکستن برای رونالدو آن هم به این شیوه ناخوشایند مایه 
سرافکندگی است و قطعا من آن را نمی پسندم. اما بحث بر سر خوش آمد 
و بد آمد من نیست. نمی توانید فوتبال را به عنوان یک سرگرمی بپذیرید 
و از مواهبش به ویژه پول های بی حساب و کتابش لذت ببرید اما از 
اقتضائاتش بگریزید. آن هم در حالی که حتی یک قدم برای بهبود وضعیت 
فرهنگی این فوتبال برنداشته اید. تمنای تجلی و اظهار هویت کردن آن هم 
در پناه ستاره های دنیای فوتبال و سینما و موسیقی و دیگر صنایع پولساز 
جهان مدرن، بیماری فراگیر عامه مردم در سراسر جهان است اما این نکته 
را هم از یاد نبریم که هرچه دل و دیده مشتریان این صنایع سیر تر باشد 

رفتارشان هم به همان نسبت معقول تر است.

بررسی برنامه هفتم به هفته آینده موکول شد
یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی از تعویق بررسی لایحه 

برنامه هفتم توسعه در صحن علنی خبر داد.
مجتبی یوسفی در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه بررسی برنامه هفتم از 
دستور این هفته مجلس خارج شده است، گفت: مجلس از روز دوشنبه 
هفته آینده )سوم مهر( رسیدگی به کلیات و جزییات لایحه برنامه هفتم 

را در دستور دارد.
روز گذشته علی کریمی فیروزجایی عضو دیگر هیات رئیسه به ایسنا گفته 
بود که قرار است مجلس از روز سه شنبه وارد بررسی برنامه هفتم شود؛ 
موضوعی که چند بار عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس هم از پشت 

تریبون جلسه علنی دیروز به آن اشاره داشت.

موافقت مجلس با کلیات طرح اصلاح قانون کنکور

نمایندگان مجلس شورای اسلامی کلیات طرح اصلاح قانون سنجش و 
پذیرش دانشجو در دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور را به تصویب 

رساندند.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جریان جلسه 
علنی امروز مجلس، گزارش کمیسیون آموزش و تحقیقات درباره  طرح 
اصلاح قانون سنجش و پذیرش دانشجو در دانشگاه ها و مراکز آموزش 
عالی کشور را بررسی کرده و در نهایت کلیات این طرح را با ۱۸۲ رای موافق 

به تصویب رساندند.
احمد حسین فلاحی، سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی در دفاع از کلیات این طرح، بیان کرد: باید در سراسر کشور 
عدالت آموزشی رعایت شود. گفته شده در آزمون هایی که برگزار می شود 
توسط آموزش و پرورش استانداردها مورد نظر لحاظ شود. در خصوص 
میزان تاثیر قطعی معدل نیز پیشنهاد شده هر سال میزان تاثیر از سوی 
آموزش و پرورش اعلام شود. مسئله کنکور یک موضوع تخصصی است 
که سال ها است کشور را درگیر کرده است و حتما باید نگاه تخصصی در 
این حوزه باشد. هر سال بالغ بر یک میلیون دانش آموز با مسئله کنکور 

درگیر هستند.

رئیسی در نشست با رسانه های آمریکایی:

پول های آزاد شده در جهت رفع نیاز مردم هزینه خواهد شد
تاکنون  که  مبالغی  گفت:  جمهور  رئیس 
اکنون در اختیار  ظالمانه مسدود شده بود و 
جمهوری اسلامی قرار گرفته، متعلق به مردم 

است.
به  ورود  از  پس  کشورمان  جمهور  رئیس 
نیویورک به منظور شرکت در مجمع عمومی 
سازمان ملل، با رسانه های آمریکایی نشست 

داشت.
سید ابراهیم رئیسی در پاسخ به سوال مدیر 
شبکه ان بی سی درخصوص نحوه بهره برداری 
توقیف شده  رفع  مالی  دارایی های  و  منابع  از 
گفت: مبالغی که تاکنون ظالمانه مسدود شده 
بود و اکنون در اختیار جمهوری اسلامی قرار 
گرفته، متعلق به مردم است و ما در جهت رفع 

نیاز مردم استفاده خواهیم کرد.
رئیس جمهور در پاسخ به سوال مدیر شبکه 
رویترز درخصوص توافقنامه ۲۰۱۵ هسته ای و 
گفت و گوی تهران و واشنگتن گفت: در موضوع 
هسته ای آمریکا، اروپا و جمهوری اسلامی ایران 
تعهداتی را برعهده داشتند که براساس گزارش 
آژانس ایران به تعهدات خود پایبند بوده و در 
مقابل آمریکا نقض پیمان و میثاق شکنی کرده 

است و اروپا نیز به تعهدات خود عمل نکرد.
اتمی  انرژی  المللی  بین  آژانس  افزود:  او 
تاکنون بیش از ۱۵ بار اعلام کرده است که ایران 
انحرافی  هیچگونه  خود  هسته ای  صنعت  در 
آمیز  صلح  ایران  هسته ای  صنعت  و  نداشته 

است.
نظارت  آژانس  دوربین های  گفت:  رئیسی 
الکترونیکی خود را دارند و بازرسان آژانس در 
نظارت های خود تایید کرده اند که تاکنون هیچ 
نداده  رخ  ایران  در صنعت هسته ای  انحرافی 
است.  با این تفاسیر آمریکا باید پاسخ بدهد که 
چرا تحریم ها و فشار ها را بر ایران اعمال می کند.

مجله  سردبیر  به  پاسخ  در  جمهور  رئیس 
منطقه ای  روابط  آینده  درخصوص  نیوزویک 
جمهوری اسلامی ایران با کشور هایی همچون 
عربستان، مصر، اردن، امارات گفت: سیاست 

جمهوری اسلامی ایران نسبت به عربستان و 
امارات سیاست همسایگی است.

ارتقای  سیزدهم  دولت  سیاست  افزود:  او 
روابط با کشور های همسایه است. بنای ارتباط با 
تمامی کشور های همسایه را داریم. اگر اخلالی 
در برخی موارد وجود داشته به علت دخالت 

بیگانگان بوده است.
رئیسی گفت: اگر آمریکا دست از دخالت از 
کشور های منطقه خلیج فارس و مناطق مختلف 
جهان بکشد و به امور داخلی خود بپردازند قطعا 
وضعیت کشور ها و ارتباط آن ها بیش از گذشته 

حسنه خواهد شد و ارتقا خواهد یافت
در  آمریکا  حضور  و  دخالت  کرد:  تاکید  او 

منطقه خلیج فارس به هیچ وجه امنیت ساز 
نیست.

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره حقوق 
بشر تصریح کرد: طبق آمار و گزارشات رسمی 
در سال گذشته میلادی بیش از هزار نفر از 
مردم توسط پلیس آمریکا به قتل رسیدند، چرا 
رسانه های غربی این موضوع را پیگیری نکردند؟

او افزود: خانمی که چند روز پیش در یک 
فروشگاه در ایالت متحده مشکوک به سرقت 
بود توسط سه پلیس به قتل رسید ، چرا رسانه 
پیگیری  را  فرد  این  اتهام  موضوع  غربی  های 
نکردند؟ چرا تعرض به رنگین پوست ها دغدغه 
رسانه های غربی نیست؟ دختران محجبه در 

فرانسه به علت داشتن حجاب از تحصیل باز 
مانده اند چرا به این موضوع پرداخته نمی شود؟ 
چرا از کشور هایی که صاحب قدرت هسته ای 
هستند سوالی نمی شود که به چه علت قدرت 

هسته ای دارید؟
رئیس جمهور گفت: در بیست سال حضور 
نفر  هزار   ۱۸۰ از  بیش  افغانستان  در  آمریکا 
کشته شدند و بیش از ۳۵ هزار کودک معلول 
شدند، چرا حضور ۲۰ ساله آمریکا در افغانستان 
دغدغه رسانه های غربی نیست؟ میلیارد ها 
دلار از پول مردم آمریکا در این زمینه هزینه 
زن،  بشر،  حقوق  ای،  هسته  موضوع  شد. 

حجاب، بهانه است.

سخن نخست

اخبار

رئیسی: اگر آمریکا دست از 
دخالت از کشور های منطقه 

خلیج فارس و مناطق مختلف 
جهان بکشد و به امور داخلی 

خود بپردازند قطعا وضعیت 
کشور ها و ارتباط آن ها بیش 

از گذشته حسنه خواهد شد و 
ارتقا خواهد یافت

از جمله  از زیاده خواهی سلطه طلبان را  رئیس جمهور جلوگیری 
انتظارات مردم از سازمان ملل دانست و با بیان اینکه جنگ افروزی 
طبیعت قدرت های بزرگ است، اقدامات این سازمان برای جلوگیری از 

این رویه های خطرناک و مخل صلح و ثبات جهانی را ضروری خواند و 
بر آمادگی ایران در مشارکت برای گسترش صلح و امنیت در جهان و 

جلوگیری از ظلم به ملت ها تاکید کرد.
دکتر سید ابراهیم رئیسی در ادامه برنامه های سفر خود به نیویورک، 

با آقای »آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل دیدار و گفتگو کرد.
رئیس جمهور در این دیدار ضمن تقدیر از تلاش های دبیرکل و 
دبیرخانه سازمان ملل، توجه به خواست ملت ها در اجرای عدالت، 
رفع تبعیض و فقر و همچنین امنیت پایدار را از جمله ماموریت ها و 

وظایف اصلی سازمان ملل برشمرد.
دکتر رئیسی جلوگیری از زیاده خواهی و سلطه طلبی را از جمله 
انتظارات مردم از این سازمان دانست و با بیان اینکه جنگ افروزی 
طبیعت قدرت های بزرگ و نظام سلطه است، اقدامات سازمان ملل 
برای جلوگیری از این رویه های خطرناک و مخل صلح و ثبات جهانی 

را ضروری خواند.
رئیس جمهور با اشاره به نگرانی کشورها در قبال آینده سیاسی و 
اجتماعی افغانستان، یمن و سوریه و همچنین تجزیه طلبی در آفریقا 
در سایه زیاده خواهی و قدرت طلبی نظام سلطه، نقش مهم سازمان 

ملل در جلوگیری از ظلم به مردم این کشورها را یادآور شد.

دکتر رئیسی با بیان اینکه بنای جمهوری اسلامی ایران همکاری با 
سازمان ملل است، بر آمادگی ایران در مشارکت برای گسترش صلح و 

امنیت در جهان و جلوگیری از ظلم به ملت ها تاکید کرد.
رئیس جمهور همچنین از دبیرکل سازمان ملل خواست اخبار مربوط 
به ایران را مستقیما و از مسیر درست و صحیح پیگیری و دریافت 
کند چرا که رسانه های تحت تاثیر نظام سلطه تصویر درستی از ایران 

ارائه نمی دهند.
دکتر رئیسی عدالت جنسیتی و توجه به حقوق زنان در جمهوری 
اسلامی ایران را در دنیا کم نظیر خواند و حضور چشمگیر زنان و 
و  اجتماعی  ورزشی،  علمی،  مختلف  عرصه های  در  ایرانی  دختران 

فرهنگی را از مصادیق آن برشمرد.
»آنتونیو گوترش« نیز در این دیدار ضمن ابراز علاقمندی به توسعه 
همکاری ها بین سازمان ملل و جمهوری اسلامی ایران، از ایجاد تحولات 
مثبت در مناسبات ایران و عربستان به عنوان دو کشور اثرگذار بر ثبات 

منطقه استقبال کرد.
دبیرکل سازمان ملل همچنین ضمن تقدیر از نقش سازنده ایران 
در قبال تحولات یمن، بر حمایت این نهاد بین المللی از ابتکارات ایران 

برای پایان بخشیدن به بحران یمن تاکید کرد.

دیدار رئیس جمهور و دبیرکل سازمان ملل
رئیسی: ایران آماده مشارکت برای گسترش صلح و امنیت در جهان و جلوگیری از ظلم به ملت هاست

عمویی:
ایران همچنان همکاری خود را با آژانس حفظ می کند

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی با درست خواندن 
اقدام دولت در لغو مجوز برخی بازرسان آژانس 
با ملیت سه کشور اروپایی گفت: ما همچنان 
همکاری خود را با آژانس حفظ می کنیم؛ منتها 
آژانس و کشورهای وابسته به آن باید روند کار را 

با حسن نیت پیش ببرند.
در  ایسنا  با  گفت وگو  در  عمویی  ابوالفضل 
واکنش به بیانیه اخیر پروایکای اروپا و آمریکا 
گفت: اخیرا سه کشور اروپایی اقدام منفی علیه 

فعالیت های هسته ای ایران و توافق برجام دادند اولین آن بیانیه تندی بود که این سه کشور بانی 
آن شده و در شورای حکام صادر شد آن هم علی رغم این که کشورمان رویکردی توام با همکاری با 
آژانس را پیش می برد اما فضای همکاری را به سمت فشار سیاسی سوق دادند، پس لازم بود که 

اقدامی انجام شود.
وی ادامه داد: اقدام دولت جمهوری اسلامی ایران برای لغو مجوز برخی از بازرسان با ملیت این 
کشورها درست بود. وقتی این کشورها با مواضع سیاسی شان فضای همکاری بین ایران و آژانس 
را تخریب می کنند چنین شائبه ای درباره بازرسان مربوط به این سه کشور هم به وجود می آید که 

فضای همکاری را به سمت چالش ببرند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی بیان کرد: یکی از مواد 
پادمان امضا شده بین ایران و آژانس این است که بازرسان تایید شده را بپذیریم پس این اقدام 

جمهوری اسلامی حق ما بود.
عمویی در عین حال تاکید کرد: ما همچنان همکاری با آژانس را حفظ می کنیم منتهی برای 
ما مهم این است که آژانس و دبیرخانه آن و کشورهای وابسته به آژانس با حسن نیت کار را 

پیش ببرند.
وی در ادامه اظهار کرد: دومین اقدام منفی سه کشور اروپایی صدور نامه ای یک روز پیش از 
فراخوان ۲۵ شهریورماه بود که قصد دارند برخلاف تعهدی که در برجام در سال ۲۰۱۵ پذیرفته بودند 
تحریم ها علیه فعالیت های تسلیحاتی و موشکی ما را حفظ کنند. این نقض فاحش برجام از جانب 
کشورهایی است که خود را پیگیر احیای توافق و علاقه مند به مذاکره و گفت وگو درباره آن می دانند 

از این رو لازم است جمهوری اسلامی ایران اقدام مقتضی را انجام دهد.
عمویی توضیح داد: در همین چارچوب ظرفیت هایی در پاراگراف های ۲۶ و ۳۶ برجام وجود دارد 
که براساس آن ایران می تواند بخشی از تعهدات خود را تعلیق کند. از این جهت لازم است کشور 

در این باره تصمیم گیری نماید.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در پایان اظهار کرد: ما 
بازه زمانی چند هفته ای را پیش رو داریم، فکر می کنم گفت وگوهای با صراحت و مستحکم مقامات 
کشور ما در مجمع عمومی سازمان ملل با مقامات اروپایی در تعیین واکنش ما تاثیرگذار خواهد 

بود.

معاون اول قوه  قضائیه:
از ارائه هر خدمتی در مورد ایثارگران دریغ نمی کنیم

تفاهم نامه میان قوه قضائیه و بنیاد شهید و 
امور ایثارگران با حضور معاون اول قوه قضائیه و 

رئیس بنیاد شهید به امضا رسید.
به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، آیین 
بنیاد  و  قضاییه  قوه  میان  تفاهم نامه  امضاء 
شهید و امور ایثارگران با حضور حجت الاسلام 
قوه  اول  معاون  مصدق،  محمد  والمسلمین 
قضاییه و سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، 
معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور 

ایثارگران برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین مصدق در این جلسه ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار کرد: 
در آستانه هفته دفاع مقدس قرار گرفته ایم، به همین منظور امضاء تفاهم نامه میان قوه قضاییه 
و بنیاد شهید و امور ایثارگران در این ایام را به فال نیک می گیریم. وی افزود: هفته دفاع مقدس 
هرساله فرصت بسیار مناسبی برای تحکیم و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بوده تا برای جوانان 
نمایانگر شود که در ۸ سال دفاع مقدس چه اتفاقاتی رخ داده است. معاون اول قوه قضاییه گفت: 
واقعیت این است که عصر و زمان تغییر کرده و جوانان از ایثارگری های ایثارگران کشور اطلاعات 
زیادی ندارند، بنابراین تمامی ما در هر ارگان و نهادی به عنوان کارگزاران نظام جمهوری اسلامی 
وظیفه تبیین هدف از برپایی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران را برعهده داریم. وی ادامه داد: 
این موضوع که هر چه در نظام وجود دارد به برکت خون شهدا و ایثارگری ایثارگران است را باید در 
جامعه نهادینه کنیم؛ دشمن درصدد است این روحیه را تضعیف کند. هر مقدار روحیه ایثارگری 

میان مردم ترویج و ارتقاء پیدا کند به همان میزان به اهداف جمهوری اسلامی نزدیک می شویم.
معاون اول قوه قضاییه گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران در خدمت به جامعه ایثارگری موفق 
بوده و کمک به ایثارگران کار بسیار مقدسی است. به کرات اعلام کرده ایم که قوه قضاییه از هر 
خدمتی به ایثارگران و خانواده آن ها دریغ نمی کند. رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در این جلسه 
ضمن تشکر از همکاری همه جانبه قوه قضاییه در سطوح مختلف با حوزه ایثارگران، اظهار کرد: 
پرونده هایی که واحدهای مختلف بنیاد شهید و امور ایثارگران دارند با توجه به حجم بسیاری که 
دارند به خوبی مدیریت و پیگیری می شود. وی افزود: دادگاه ها و دادسراها عنایت ویژه ای به بنیاد 
شهید و امور ایثارگران دارند. دادگاه ویژه ای خاصه خانواده ها تحت عنوان دادگاه شاهد داریم که 
سال های سال مشغول فعالیت است. قاضی زاده هاشمی بیان کرد: تفاهم نامه میان قوه قضاییه 
و بنیاد شهید و امور ایثارگران به معنای آغاز یک راه جدید است. یکی از برنامه های معاون منابع 
انسانی و امور فرهنگی قوه قضاییه در روزهای اول هفته قوه قضاییه جلسه با ایثارگران بود که 
نشان دهنده توجه نسبت به مسئله ایثارگران است. رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: 
قوانینی که به لحاظ معاضدت مشمول خانواده ایثارگران می شوند گسترده است و سطوح مختلفی 
دارد. وی ادامه داد: در حال حاضر سازمان بازرسی کل کشور به عنوان دستگاه نظارتی توجه 
ویژه ای به اجرای قانون جوانی جمعیت و فرزندآوری دارد و آن پیگیری می کند. امیدواریم با کمک 
قوه قضاییه بتوانیم دستگاه ها را در مورد اجرای قوانین حوزه ایثار و شهادت نیز توجه ویژه ای دهیم.


